
† EVANGÉLIUM Szent Márk könyvéből 

Abban az időben Keresztelő János ezt hirdette: „Aki utánam jön, 
hatalmasabb nálam. Arra sem vagyok méltó, hogy lehajoljak és megoldjam 
a saruszíját. Én vízzel keresztellek titeket, ő pedig Szentlélekkel keresztel 
majd meg benneteket!” Ezekben a napokban történt, hogy eljött Jézus a 
galileai Názáretből, és megkeresztelkedett Jánosnál a Jordánban. És 
mindjárt, amint feljött a vízből, látta, hogy megnyílik az ég, és a Lélek, mint 
egy galamb, leszáll rá. Az égből pedig szózat hallatszott: „Te vagy az én 
szeretett Fiam, benned kedvem telik!” 
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Kedves Testvérek! 

 

Nem tudom, közületek ki hogyan fejezné be a következő állítást: Nem 
vagyok elég… 
 
 

A legkönnyebb talán egyetlen melléknévvel kiegészíteni, nem vagyok elég 
okos, nem vagyok elég jó, szép, gazdag, ügyes. Vagy adhatunk bővebb 
választ, nem vagyok elég jó X-nek, elég szép Y-nak, elég fiatal Z-nek. 
Keresztelő Jánosnak is van egy ilyen mondata: a mai evangéliumi 
szakaszban azt mondja, hogy nem vagyok elég ahhoz, hogy lehajoljak és 
megoldjam a saruszíját  - az eredeti szó nem annyira a méltóság, hanem 
inkább az elégségesség tárgykörébe tartozik. 
 
 

Az a munka, amire nem elég Keresztelő János, tudniillik Jézusnak, a 
Mesternek a saruszíját megoldani, a rabszolgák feladata volt. Ha valaki egy 
tudós rabbinál tanult, akkor a rabbi cserébe mindenféle szolgálatra 
megkérhette, de ez a feladat kívül esett ezen a körön, mint a lábmosás is - 
hiszen az ember bármibe is beleléphetett, pláne olyan viszonyok között a 
Közel-Keleten, ahol nincs csatornázás. A lábmosást és a saruszíj kezelését 
ezért vagy maga csinálta az ember, vagy a rabszolgáját utasíthatta rá. És 
Keresztelő erre sem tartotta magát elégnek.  
 
 

Jézus viszont hagyja, sőt, kéri, hogy János megkeresztelje. Sokat lehetne 
arról beszélni, hogy mennyi minden hasznunk van abból, hogy az Úr Jézus 
vállalta a közösséget a megkeresztelkedés szintjén is velünk. Most csak 
egyetlen oldalát nézzük meg ennek: bármit is mondanak rád, bárhogy is 



fejezted be azt a mondatot magadban, hogy nem vagyok elég…, Jézusnak 
az, hogy vagy, hogy nem érzed jól magad a bőrödben, az elég volt ahhoz, 
hogy a Földre látogasson. Joan Osborne amerikai énekesnőnek 1995-ben 
jelent meg egy száma, One of us - egy közülünk címmel. Arról énekel, hogy 
Isten  nagy, Isten jó, hatalmas - de mi lenne, ha Isten egy lenne közülünk? 
Olyan, mint mi. És a videoklipben különféle embereket látunk - zömmel 
olyanokat, akikkel nem lehet sportszereket vagy fürdőruhát 
reklámozni. Mi lenne, ha Isten ilyen lenne, mint mi, egy közülünk ?, 
énekelte 95-ben Joan Osborne.  
 
 

És Jézus a keresztség felvételével éppen ezt teszi. Ott van a tömegben, 
nincs külön keresztelőhely a számára, gyakorlatilag kivárja, hogy rá 
kerüljön a sor. Nemhogy elfogadja azt, hogy a magát méltatlannak tartó 
Keresztelő János keresztelje meg, de az Evangélium végén ő maga térdel 
le, hogy a tanítványai lábát megmossa. 
 
 

Kedves Testvérek! Valahogy mindannyian befejeztük azt a mondatot, 
hogy nem vagyok elég… Jézus megkeresztelkedése ezt az elképzelésünket 
gyógyítja, ezt bennünk fel-fel bukkanó, vádló hangot teszi helyre. 
Nemsokára keresztelő jön, és a keresztségi fogadalom megújítása közben 
ellene mondunk a Sátánnak. Gondolj majd arra, hogy ellene mondasz 
azoknak a belső hangoknak is, amelyek azzal vádolnak, hogy nem vagy elég 
jó, nem vagy elég szép, elég sikeres, hogy nem vagy elég.  
 
 

Jézus érted való megkeresztelkedése egyértelmű üzenet: fontos vagy neki, 
találkozni akar Veled, hasonló lett hozzád.  
 
 

Isten - a bűnt kivéve - hasonló lett hozzánk, egy közülünk. Ámen. 
 


